

香港浸會大學理學院
科學節 2021 - 網上講座有獎問答遊戲

Hong Kong Baptist University
Faculty of Science
Science Festival 2021 - Prize Quiz for Online Talks

參加網上講座的注意事項

1. 所有網上講座均於 2021 年 6 月 29 至 30 日（星期二至三）以 Zoom 公開直播模式進行，讓報名者免費收看。未經香港浸會大學理學院（主辦單位）授權，不得作任何形式的錄影。
2. 每場講座設有獎問答遊戲，並透過 Mentimeter 網站即時進行 (<https://www.menti.com/>)。
3. 使用 Zoom 收看網上講座前，請先到以下網址下載軟件及了解電腦、平板電腦或智能電話系統（包括操作系統及瀏覽器）要求：<https://support.zoom.us/hc/zh-tw>。
4. Zoom 每場人數限制為 500 人，如超出人數上限，觀眾將要輪候直至之前登入收看的觀眾退出才可進場。
5. 請確保你的裝置連接至無線網路（WiFi）；如用流動數據，請確保數據充足及網絡連線穩定。

參加有獎問答遊戲須知

1. 為了公平起見，只有**參加講座的中學生**才可參加該講座的有獎問答遊戲。
2. 於 2021 年 6 月 24 日（星期四）或之前[按此](#)網上登記，主辦單位將於 2021 年 6 月 28 日（星期一）或之前透過電郵發送識別碼予參加者。
3. 在每次遊戲開始之前，參加者應在 Mentimeter 輸入主辦單位所提供之識別碼。未有識別碼之學生不可參加。
4. 如使用電腦，請預先進入 Mentimeter 網站 (<https://www.menti.com/>)；如使用平板電腦或智能電話，請預先安裝 i) 可掃描二維碼的應用程式 或 ii) 名為 Mentimeter 的應用程式。
5. 準時參加講座，留心聆聽講座內容，並按照主辦單位/講者的指示進入遊戲。
6. 回答所有問題。
7. 講者將於每個遊戲結束前公佈答案。
8. 每場講座設十個得獎名額，最快答對最多題數的參加者將成為冠軍，第二至十名得獎者則依其答題速度及答對題數排列名次。答對相同題數者則以最快者為優勝。

獎品

1. 開幕講座「將廚餘轉化為可再生能源」
 - 冠軍：香港誠品閱讀禮券 港幣\$800
 - 第二至十名：香港誠品閱讀禮券 各港幣\$100
2. 其他講座 (共九場)
 - 冠軍：香港誠品閱讀禮券 港幣\$300
 - 第二至十名：香港誠品閱讀禮券 各港幣\$100

領取獎品

1. 獎品將以郵遞方式寄往得獎者所屬之學校，並由老師代表簽收及派發。因此，請參加者在登記時必須填寫一位老師代表的有效聯絡資料。
2. 所有獎品將於 2021 年 7 月 21 日（星期三）或之前寄出。獎品寄出後，將以電郵方式通知老師代表及得獎者。
3. 所有獎品必須由老師代表簽收，及後以電郵或郵遞方式把回條於 2021 年 7 月 30 日（星期五）或之前交回主辦單位：
電郵：sci@hkbu.edu.hk
地址：香港九龍窩打老道 224 號 香港浸會大學善衡校園
方樹泉圖書館 7 樓 701 室 香港浸會大學理學院
理學院院長辦公室 張小姐收
4. 如因參加者所提供之資料不正確或郵政局失誤而未能成功把獎品寄出，主辦單位恕不負責。

條款及細則

1. 任何參加者參加是次有獎問答遊戲，即表示接受及同意此條款及細則。如有違反，主辦單位有權取消其參加或得獎資格。
2. 每位學生參加講座的次數不限，惟每位學生只可參加每個有獎問答遊戲一次。
3. 所有獎品不得退款、兌換成現金或轉換成其他獎品。
4. 對於有獎問答遊戲之回覆資料及時間，將以 Mentimeter 伺服器所收集之數據為準。任何因電腦、網路等技術問題而引致參加者所遞交的資料有遲延、遺失、錯誤、無法辨識等情況，主辦單位概不負責。
5. 是次有獎問答遊戲與 Mentimeter 無關，並沒有由 Mentimeter 贊助、支持或管理。
6. 收集的個人資料僅用於與得獎者聯繫。為符合《個人資料（私隱）條例》的規定，大學制定了一項私隱政策，以確保職員在安全和機密的情況下遵守所提交的個人資料。有關詳細信息，請瀏覽 <http://www.hkbu.edu.hk/tch/about/privacy.isp>。
7. 如有任何爭議，主辦單位將保留最終決定權，對所有當事方具有約束力。
8. 中英文版本如有歧異，概以英文版本為準。

查詢

電話： (+852) 3411 2528 / 2372

電郵：sci@hkbu.edu.hk

Important Notes for Online Talks

1. All online talks conducted between 29 and 30 June, 2021 (Tuesday to Wednesday) are free for the applicants to view and will be delivered in public live broadcast mode via Zoom. No recording of any kind is allowed without permission from the HKBU Faculty of Science (the organizer).
2. There will be a prize quiz conducted real-time through the Mentimeter website (<https://www.menti.com/>) at the end of each talk.
3. Before joining the online talk by using Zoom, please download the relevant software and check the system requirements (including the operating system and browsers) for PC, tablet or smartphone at: <https://support.zoom.us/hc/en-us>.
4. The number of participants is limited to 500 for each Zoom online talk. If the limit is reached, latecomers will need to wait until someone leaves the virtual webinar room.
5. To ensure a smooth reception, please make sure that your device is connected to WiFi or has sufficient mobile data with a stable internet connection.

Points to note for Prize Quiz

1. In the interest of fairness, **only secondary school students who join the talk** are eligible to participate in the quiz of that talk.
2. Register online [here](#) on or before 24 June 2021 (Thursday). The organizer will send the identification code to participants by email on or before 28 June 2021 (Monday).
3. Please enter the Mentimeter website (<https://www.menti.com/>) beforehand if you use a PC; or install i) any app that is able to scan QR codes; or ii) the app named “Mentimeter” in advance if you use a tablet or smartphone.
4. Join the talk(s) on time, pay attention to the talk and follow the instructions of the organizer/speaker to enter the quiz.
5. Before commencement of each quiz, participants should fill in the identification code assigned by the organizer on Mentimeter. Students without the identification code are not allowed to join the quiz.
6. Respond to all questions.
7. All answers will be revealed at the end of each quiz.
8. There will be ten awards per talk given to participants. The one who answers most of the questions correctly and the quickest will be the winner. The first runner-up to the tenth will be awarded according to their speed and the number of correct answers. If participants get the same number of answers, the one with a higher speed will be awarded.

Prizes

1. For the Opening Talk “Converting Food Waste to Renewable Energy”
 - Winner: HK\$800 eslite Reading Gift Certificate
 - The First Runner-up to the tenth: Each HK\$100 eslite Reading Gift Certificate
2. For Other Talks (A total of 9)
 - Winner: HK\$300 eslite Reading Gift Certificate
 - The First Runner-up to the tenth: Each HK\$100 eslite Reading Gift Certificate

Prize collection

1. The prizes will be sent to the schools of the awardees by post. They should be signed for and distributed by a teacher representative. Therefore, all participants must provide valid contact information of a teacher representative on the registration form.
2. All the prizes will be sent out on or before 21 July 2021 (Wednesday). The teacher representatives and winners will receive a notification email once the prizes have been sent out.
3. The teacher representatives should sign for the prizes and return a reply slip to the organizer by email or post on or before 30 July 2021 (Friday):
Email: sci@hkbu.edu.hk
Address: Office of Dean of Science, Faculty of Science, Hong Kong Baptist University
FSC701, Fong Shu Chuen Library, Ho Sin Hang Campus
224 Waterloo Road, Kowloon, Hong Kong
Attention: Ms. Cheung
4. The organizer will not be responsible for the failure of prizes delivery due to the incorrect information provided by the participants or the errors of the post office.

Terms and condition

1. Any participant who participates in this prize quiz means that he/she accepts and agrees to these terms and conditions. In case of violation, the organizer has the right to cancel his/her qualifications to participate or win the prizes.
2. The total number of talks that each student can join is not limited, but each student can participate in each quiz only once.
3. All prizes cannot be refunded, redeemed for cash or exchanged for other prizes
4. For the response data and time of the prize quiz, the data collected by the Mentimeter server will be used as the standard. The organizer will not be responsible for any delay, loss, error, or unrecognition of the information submitted by participants due to technical problems such as computer or network.
5. The prize quiz is not related to Mentimeter and is not sponsored, supported or managed by Mentimeter.
6. The personal data collected will solely be used for the purpose of contacting the winners. In compliance with the requirements of the Personal Data (Privacy) Ordinance, the University has formulated a privacy policy to ensure compliance by staff members in handling the submitted personal information with security and confidentiality. For details, please visit: <http://www.hkbu.edu.hk/eng/about/privacy.jsp>
7. In case of any dispute, the decision of the organizer will be final and binding on all parties concerned.
8. Should there be any discrepancy between the English and Chinese versions, the English version shall prevail.

Enquiry

Tel: (+852) 3411 2528 / 2372

Email: sci@hkbu.edu.hk